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- RAKENNUS- JA YMPÄRISTÖLAUTAKUNNAN PÄÄTÖS 10.6.2020 § 117 

 

Muutosluvan hakemisen kautta asian mahdollinen saattaminen korkeimman hallinto-oikeu-

den ratkaistavaksi olisi ollut tarpeen, jotta maa-aineslain 2 §:n soveltaminen vastaavanlai-

sissa tapauksissa olisi selkeytynyt. Kunnan ympäristönsuojeluviranomaisen velvollisuus on 

omalta osaltaan saattaa hallinnollisissa oikeusasteissa ratkaistavaksi asiat, jotka lainsää-

dännössä on esitetty ja / tai tulkittu ristiriitaisesti. 

Käsitykseni mukaan kyseessä olisi ollut ennakkotapaus lain soveltamisesta, joka olisi vaa-

tinut korkeimman hallinto-oikeuden ratkaisua, jotta vastaavilta tapauksilta olisi vältytty tule-

vaisuudessa. Korkeimman hallinto-oikeuden ratkaisu olisi ollut tarpeen myös tulkittaessa 

Savonlinnan kaupungin vakiintuneen käytännön merkitystä yhdenvertaisuuden toteutumi-

seen sekä päätöksen muuttamisen laajempien kokonaisvaikutusten arvioimiseksi. 

Vastaesitystä ei perusteltu millään ympäristölainsäädäntöön perustuvalla argumentilla. On 

huomattava, että ympäristönsuojeluviranomaisen päätöksenteon perusteena voi olla vain 

ympäristönsuojelualan lainsäädäntö, jota ei voi syrjäyttää esimerkiksi yritysnäkökulma. 

Lautakunnan päätös saattaa elinkeinonharjoittajat eriarvoiseen asemaan ja mahdollistaa 

rakennusluvalla hankittavan kilpailuedun hyödyntämisen puhtaasti louhinta-alan yrittäjiin 

nähden. 

Muutosluvan hakemisen kautta asian mahdollinen saattaminen korkeimman hallinto-oikeu-

den ratkaistavaksi olisi ollut tarpeen myös Vaasan hallinto-oikeuden Savonlinnan kaupun-

gille maksettavaksi määräämän korvauksen kohtuullistamisen uudelleen arvioimiseksi. Kä-

sitykseni mukaan aiemman meluilmoitusasian ratkaisun seurauksena toiminnanharjoitta-

jalle on jo kertaalleen maksettu (ainakin osin) samoista kustannuksista. 

Kuten asian esittelyn yhteydessä kokouksessa totesin, lautakunnalla olisi ollut asiassa 

vain ”voitettavaa” hakemalla muutoslupaa korkeimmalta hallinto-oikeudelta Vaasan hal-

linto-oikeuden ratkaisuun. 
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